
Protokół Nr 19
z XIX sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XIX sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom. Powitał   wszystkich Radnych,
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Sołtysów, Mieszkańców oraz
Panią Protokolantkę. Następnie odczytał oświadczenie o zrzeczeniu się mandatu Radnej Pani
Ewy Spalińskiej, które wpłynęło do biura rady w dniu 8 lipca 2016 roku oraz postanowienie
Komisarza Wyborczego Pana Arkadiusza Lisieckiego. Pan Przewodniczący poinformował, że
wybory uzupełniające odbędą się 23 października 2016 r. oraz, że został zarejestrowany jeden
komitet wyborczy.

Następnie  stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 14 radnych, stanowi quorum pozwalające na
podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Pan Wójt  złożył  wniosek,  aby  do  porządku  obrad  wprowadzić  punkt  8a  „  Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/2016 Rady Gminy Kluki z dnia
02 czerwca  2016  r.  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości.”

„Za” wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 14 Radnych.
Punkt został dodany.

Pan Wójt poinformował, że w punkcie 11 porządku obrad „ Rozpatrzenie projektu uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Podwódka” zmieni się
treść w/w projektu uchwały z związku ze zmianą numeru działki.
„Za”  wprowadzeniem  zmiany  treści  w/w  projektu  uchwały  głosowało  12  Radnych,  2
Radnych „wstrzymało się „ od głosu.
Zmiana została wprowadzona.

Przyjęty porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 23 i 30 czerwca 2016 r 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.



5. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej Gminy Kluki na lata 2016-2019. 
7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania

czystości i porządku na terenie Gminy Kluki.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 120/XVII/2016 roku

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów.

8a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/2016 Rady
Gminy Kluki  z dnia 02 czerwca 2016 r. w sprawie wzoru deklaracji  o wysokości
opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  składanej  przez  właściciela
nieruchomości.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej
jednostkom organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora finansów publicznych  oraz
likwidacji Zespołu Obsługi Szkół Gminy Kluki

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 28/V/2015 Rady Gminy
Kluki w sprawie zasad wynajmowania lokali  wchodzących w skład mieszkaniowy
zasobu Gminy Kluki. 

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia   zgody  na  nabycie
nieruchomości w miejscowości Podwódka.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie
nieruchomości w miejscowości Kaszewice.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 112/XVI/2016 Rady
Gminy Kluki z dnia 30 marca 2016r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu
umarzania, odraczania i rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych, mających
charakter  cywilnoprawny,  przypadających   Gminie  Kluki  lub  jej  jednostkom
podległym.

14. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
15. Interpelacje i zapytania radnych.
16. Wolne wnioski i sprawy różne.
17. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 23 i 30
czerwca 2016r. 

Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  zostały  zgłoszone  trzy  poprawki  do  projektu
protokołu, które zostaną uwzględnione.

 „Za” przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 23 i 30 czerwca 2016 r.
głosowało 14 Radnych.
Protokół został przyjęty.



Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora przywitał wszystkich serdecznie

Na dzisiejszej sesji podejmowane będą uchwały:

• dotyczące uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
Kluki.

• dotyczące szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów.

• dotycząca  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi,  składanej  przez  właściciela  nieruchomości,  (W  związku  z  prośbą
Urzędu Wojewódzkiego o naniesieni zmian)

W związku z tym, że ustawodawca zobligował gminy do likwidacji Zespoły Obsługi Szkół
przedkładam  projekt  takiej  uchwały  dotyczący  zapewnienia  wspólnej  obsługi  finansowej
jednostek szkolnych przez Urząd Gminy w Klukach, ponadto projekty uchwał:

• dotyczące zgody na nieodpłatne przyjęcie nieruchomości przylegającej do gminnego
zbiornika wodnego w miejscowości Kaszewice.

• dotyczące  zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Podwódka.

• dotyczące szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania
na  raty  spłaty  należności  pieniężnych,  mających  charakter  cywilnoprawny,
przypadających  Gminie Kluki lub jej jednostkom podległym.

• dotyczące zasad wynajmowania lokali  wchodzących w skład mieszkaniowy zasobu
Gminy Kluki

oraz zmiany do budżetu polegające na:

• zabezpieczeniu  środków  na  odprawę  pracownika  w  związku  z  przejściem  na
emeryturę p. Anny Gorzelak,

• na wynagrodzenia za pracę pracowników gospodarczych

• zabezpieczenie  środków na drogę  do Bożydaru  20 tys,   zakup syren  w Parznie i
Kaszewicach 15 tys,  i  zakup działki  w Podwódce 5 tys  oraz  6 tys  na kompletne
oprawy oświetleniowe.

Zakupiliśmy materiał na budowę chodnika w Kuźnicy Kaszewskiej i Klukach, krawężniki,
kostkę i obrzeża 

• Wykonaliśmy projekt chodnika w Ścichawie

• Zamówiliśmy  materiał  na  budowę  chodnika  w  Nowym  Janowie,  Ścichawie,
krawężniki, kostkę i obrzeża

• Wybudowaliśmy 600 mb. drogi do Bożegodaru

• Wybudowaliśmy 280 mb drogi w Klukach,



• Wykonano modernizacje ok 500 drogi w miejscowości Żar ,

• Wykonane  zostały   bieżące  remontów  dróg  tłuczniowych:  w  miejscowościach
Ścichawa, Żar, Osina, Wierzchy Kluckie i Roździn Drzyzdówki,

• Wykonano  prace  w  OSP  Strzyżewice,  wymiana  dachu,  przebudowa  zaplecza
kuchennego, ścianki działowe i stropy.

• Wykonano część  prac budowlanych przy sali OSP w Żarze, instalacje elektryczne,
przebudowa zaplecza kuchennego, wymiana wewnętrznej linii zasilającej.

• Wykonano prace w świetlicy wiejskiej w Zarzeczu: kotłownia, centralne ogrzewanie,
instalacje ciepłej i zimnej wody, izolacje i wylewki.

• Trwają ostatnie prace przy zagospodarowaniu i odbiory sali gimnastycznej w Klukach

• Trwają prace przy budowie sali gimnastyczej w Kaszewicach

• Wykonaliśmy ogrodzenie przy sali OSP w Osinie,

• Przejęliśmy nieodpłatnie działkę pod drogę nr 679/11 w Klukach

• Zakupiliśmy działkę zabudowaną w miejscowości Wierzchy Kluckie i zapłaciliśmy I
ratę 19000 zł.

• Podpisany został akt notarialny użytkowania sali OSP Trząs.

• Zakupiono  wyposażenie  do  sali  OSP  w  Parznie,  Trząsie,  GOK,  Ścichawie,  oraz
wyposażenie  plenerowego dla miejscowości Roździn,

• Wykonano oświetleni uliczne w Ścichawie,  Podścichawie,  Osinie,  w Kaszewicach,
Kaszewice Kolonii, Laskch, Imielni, Bożymdarze, 

• Wykonano  dokumentację  oświetlenia  ulicznego  w  miejscowościach:  Strzyżewice,
Pólko, Zarzecze, Żar, Kawalce, Podwódce, Wierzchach Parzeńskich

• Założono przyłącze elektryczne w Ścichawie i Kaszewicach

• uzyskano zezwolenie i wycięto drzewa na działce w Klukach przy dk 74 pod boisko w
Klukach

• Wykonano projekty i zgłoszono modernizację boisk przy SP w Parznie i w Klukach
oraz altanę w Ciszy, 

• Trwa zbiórka azbestu dofinansowana z WFOŚ w Łodzi,

• Trwa remont i konserwacja hydrantów na terenie naszej gminy. Uporządkowano teren
na ujęciach wody w Klukach i w Nowym Janowie

• Wykonano  dokumentację  projektową  modernizacji  oczyszczalni  ścieków  ANR  w
Klukach.  Złożyliśmy  wniosek  -  zgłoszenie  wykonania  remontu  oczyszczali  po
uzyskaniu akceptacji podpiszemy umowę na przejęcie oczyszczalni wraz z dotacją na
jej remont.



• W związku z tym, że nie jesteśmy właścicielami gruntów na których położone są rowy
– a jest to Skarb Państwa Rowy – przesłaliśmy wnioski so Starostwa zarządcy tych
gruntów, można by rozważyć utworzenie spółki wodnej. 

W związku z kwestią uregulowania Wspólnot gruntowych – zapraszam zainteresowanych na
spotkanie czwartek godz. 14.00

Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie  dla szkół  na dodatkowe zajęcia i  wyposażenie  dla
Szkół Podstawowych w Klukach, Kaszewicach, Parznie i Gimnazjum w Klukach.

Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie w ramach naboru budowy dróg lokalnych gminnych i
powiatowych.

W sierpniu prowadzony był nabór na budowę solarów dla mieszkańców Gminy Kluki a we
wrześniu złożyliśmy wniosek o dofinansowanie dla 240 gospodarstw na budowę instalacji
solarnych.

Rozpoczęły się wyjazdy na basen dzieci klas II i III ze szkół podstawowych z naszej gminy
współfinansowane z Ministerstwem Sportu.

W tym roku udało się zorganizować wyjazd 6 dzieci rolników do Ustki, finansowane przez
Krajową Radę Izb Rolniczych - 800 zł, 220 zł - dofinansowanie z gminy Kluki, 220 zł. płacili
rodzice.

W dniu 22.07 w Klukch odbyły się badania mamograficzne (ile osób)

W dnu 13.08.2016 r. odbył się II Duathlon Ojszczywilk w Ciszy. Udział wzięło prawie 100
osób. Odbył się bieg na dystansie 5 km, 21 km rower i 2,5 km bieg. Organizatorem duathlonu
jest  Ludowy  Sportowy  Klub  Kolarski  (LSKK)  “Bełchatów”  wraz  z  Klubem  Spartakus
Bełchatów przy współorganizacji z Gminą Kluki.

W  dniu  8.08.2016  r.  i  26.09.2016  r  odbyły  się  spotkania  Przedstawicielami  Elektrowni
Bełchatów  i  sołectw:  Nowy  Janów,  Kuźnica  Kaszewska,  Zarzecze,  Trząs  dotyczące
funkcjonowania składowiska popiołów Bagno-Lubień. 

Odbył  się  również  nabór  na  dofinansowanie  na  budowę  przydomowych  oczyszczalni
ścieków, wpłynęły 4 wnioski.

Przygotowywane jest zapytanie na 2 linie przy użyciu naszego autobusu.

W kwestii zakupu samochodu dla OSP Kluki – chciałbym zakupić nowy średni samochód
cena  od 540 tys zł. lub 5 – letni. 

Radna Pani Ewa Spalińska z okręgu Zarzecze, Słupia, Żelichów, Bożydar złożyła pismo o
rezygnacji z funkcji, został wygaszony mandat przez Komisarza Wyborczego w Piotrkowie
Trybunalskim,  rozpisane  zostały  wybory  uzupełniające  w  okręgu  13,  zarejestrowany  jest
jeden kandydat na radnego.

Odbywają się zebrania w sprawie funduszy sołeckich.

W dniu 28 sierpnia odbyły się Gminne Dożynki w Ścichawie, dziękuję przy tej okazji Panu
Radnemu Marianowi  Langowi  za  pomoc w organizacji  dożynek  jak  również  starostom i
mieszkańcom Ścichawy, delegacjom z poszczególnych sołectw wraz z sołtysami za wieńce.
Dziękuje pracownikom UG, Biblioteki, GOK, wszystkim sponsorom i osobom, które nam
pomogły przy tej uroczystości. 



W dniu 4.09. 2016 odbyły się  dożynki  powiatowe w Wadlewie, w przyszłym roku nasza
gmina będzie gospodarzem powiatowo-gminych dożynek.

W dniu 5.09.2016 odbyły się uroczystości upamiętniające w Magdalenowie

W dniu 11.09.2016 odbył się VIII Gminny Turniej piłki nożnej o puchar Wójta Gminy Kluki

W dniu 18 września 2016 r. Obchody uczczenia pamięci żołnierzy polskich w związku z 77.
rocznicą wybuchu II wojny światowej 18 września 2016 r. w Klukach. Dziękuję delegacjom
ze Szkół, OSP, Radnym, dzieciom i młodzieży za wykonanie części artystycznej, chórowi w
Klukach i paniom z kuchni Zespołu Szkół w Klukach

Na czym Pan Wójt zakończył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.

P. Radna Stanisławska poprosiła o doprecyzowanie czy chodzi o boisko w Parznie na które są
zagwarantowane  pieniądze w wysokości  20 000,00 zł.  Pan Wójt  wyjaśnił  ,że tak  i  że w
najbliższym czasie ruszą tam prace polegające na wyrównaniu terenu.
P. Radna Żarowska zapytała na jakim etapie są rozmowy w sprawie budowy chodników na
które Gmina Kluki zakupiła kostkę. Pan Wójt poinformował, że na chwilę obecną  nie ma
wiążącej odpowiedzi. P. Radna Żarowska zapytała co w przypadku, gdy Powiat nie będzie
miał środków na wykonanie tego zadania. 
Pan Wójt powiedział, że będzie dążył do tego, aby Powiat te środki zabezpieczył.
P. Radna Żarowska zapytała jaki jest status oddania Sali gimnastycznej w Klukach.
Pan Wójt powiedział, że zadanie jest na ukończeniu. 
P. Radna Żarowska zapytała kiedy został  złożony wniosek do Agencji  o wykonanie prac
remontowych przy oczyszczalni przy blokach w Klukach. 
Pan Wójt poinformował, że wniosek o przyznanie środków na oczyszczalnie Agencji został
złożony kilka dni temu.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała dlaczego cała kwota nie została zapłacona za działkę na
Wierzchach Parzeńskich. 
Pan Wójt powiedział, że zapłacone zostało zgodnie z uchwałą budżetową.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  dlaczego  mamy  budować  chodniki,  które  powinien
wybudować Powiat, a nie możemy wyczyścić rowów, które należą do Skarbu Państwa. 
Pan Wójt powiedział , że Powiat – właściciel poinformował, że nie posiada aktu własności
tychże rowów. 
Pan Wójt  powiedział,  ze  zgodnie  z  podjętą  uchwałą,  przekazujemy pomoc rzeczową  dla
Powiatu  Bełchatowskiego  w  postaci  kostki,  krawężników i  obrzeży,  w celu  zapewnienia
bezpieczeństwa mieszkańcom. 

  Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na
2016 rok.

Pani Skarbnik poinformowała, że proponuje się wprowadzenie zmian w planie dochodów i
wydatków budżetu na 2016 r. w następującym zakresie: 
W planie dochodów zwiększenie o kwotę 99 167,80 zł z tego :
- w rozdziale 01010 zwiększenie planu dochodów o kwotę 10 218,00 zł. Zwiększenie wynika
z  konieczności  wprowadzenia  (  nie  planowanych  )  dochodów  do  budżetu,  celem
dostosowania planu do zrealizowanych dochodów w nw. Paragrafach:



• w §0830 kwoty 10 185,00 zł w związku z wpływem dochodów z tytułu zaległości z
opłat za odprowadzanie ścieków;

• w §0920 wpływy odsetek od zaległych opłat w kwocie 33,00 zł.
- w rozdziale 40002 – zwiększenie planu dochodów w §0970 o kwotę 8 610,00 zł uzyskaną z
odszkodowania za uszkodzenie sieci wodociągowej.
- w rozdziale 75814 zwiększenie planu dochodów o kwotę 80 339,80 zł z tego:

• dochody bieżące o kwotę 40 243,55 zł;
• dochody majątkowe o kwotę 40 096,25 zł.

Kwota  zwiększenia  dochodów  w  ww.  wysokości  pochodzi  z  przyznanej  dotacji  z
przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w
2015 r.
W planie wydatków zmiany o kwotę in plus 220 313,00 zł z tego: 
-  w  rozdziale  60016  –  zwiększenie  wydatków  majątkowych  o  kwotę  20 000,00  zł  z
przeznaczeniem na końcowe rozliczenie się Gminy z Samorządem Województwa Łódzkiego
z tytułu otrzymanej dotacji w kwocie 61 700,00 zł na realizację zadania pn.: „ Przebudowa
drogi gminnej G6 do Bożegodaru”. 
- w rozdziale 60095 zwiększenie planu wydatków o kwotę 40 378,00 zł z przeznaczeniem na
zwiększenie wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, które są niezbędne do
pokrycia ( do końca roku ) kosztów wynagrodzeń pracowników zatrudnionych przy pracach
gospodarczych.
-  w  rozdziale  70005  zwiększenie  wydatków  majątkowych  o  kwotę  5 000,00  zł  z
przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „ Zakup działki w miejscowości Podwódka”.
- w rozdziale 75023 zwiększenie planu wydatków o kwotę 13 000,00 zł z przeznaczeniem na
pokrycie  przewidywanych  wydatków  do  końca  roku  na  zakup  usług  pozostał  (opłaty
pocztowe)  o  kwotę  10 000,00  zł  oraz  3 000,00  zł  z  przeznaczeniem  na  szkolenia
pracowników w zakresie  podnoszenia  kwalifikacji  i  wiedzy niezbędnej  do  wykonywania
obowiązków służbowych.
-  w  rozdziale  75095 –  zwiększenie  planu  wydatków  bieżących  o  kwotę  38 405,00  zł  z
przeznaczeniem na wynagrodzenie i składki od nich naliczane. Zwiększenie wydatków wiąże
się z koniecznością wypłacenia pracownikowi odprawy emerytalnej i świadczeń  w związku z
przejściem na emeryturę. 
- w rozdziale 75412 – zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 15 250,00 zł, z
przeznaczeniem na realizację zadania „ Zakup syren do sal OSP Kaszewice, OSP Parzno”.
- w rozdziale 75702 – zmniejszenie planu wydatków bieżących o kwotę  – 5 000,00 zł  w
§8110 z tytułu odsetek od zaciągniętej w 2013 r. pożyczki w WFOŚiGW w Łodzi w związku
z całkowitą spłatą tej pożyczki.
- w rozdziale 85202 – zwiększenie planu wydatków o kwotę 45 000,00 zł i przeznaczenie jej
na wydatki związane z opłaceniem usług opiekuńczych dla podopiecznych w domach pomocy
społecznej.
- w rozdziale 85204 – zwiększenie planu wydatków o kwotę 15 000,00 zł i przeznaczenie na
opłacenie usług w ramach zadania „ rodziny zastępcze” (zadania gminy wynikające z art. 191
ust.  9  i  10  ustawy  z  dnia  3  czerwca  2011  r.  o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy
zastępczej).
-  w  rozdziale  90004 –  zwiększenie  planu  wydatków  bieżących  o  kwotę  17 280,00  zł  z
przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe i składki od nich naliczane (do końca 2016 r.)
dla pracowników gospodarczych zatrudnionych w ramach zawartych w 2016 r. umów z PUP
w Bełchatowie.



- w rozdziale 90015 – zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 6 000,00 zł na zakup lamp
do  oświetlenia  ulicznego  z  przeznaczeniem  na  wymianę  uszkodzonych  lamp  oraz
uzupełnienie brakujących lamp.
-  w  rozdziale  90095  –  zwiększenie  planu  wydatków  bieżących  kwotę  10 000,00  zł,  z
przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej wykorzystywanej na ujęciach wody i punktach
poboru w związku z dostarczaniem wody dla mieszkańców gminy. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała o zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 20 000,00
zł  z  przeznaczeniem  na  końcowe  rozliczenie  się  Gminy  z  Samorządem  Województwa
Łódzkiego  z  tytułu  otrzymanej  dotacji  w  kwocie  61 700,00  zł  na  realizację  zadania  pn.:
„ Przebudowa drogi gminnej G6 do Bożegodaru”. P. Radna zapytała dlaczego zwracamy tę
dotację  w  kwocie  20 000,00  zł.  Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  nie  musimy  oddać
20 000,00  zł  tylko  gmina  otrzyma  mniejsze  wpływy  zgodnie  z  rozliczeniem,  ponieważ
zaplanowano wykonanie krótszego odcina drogi. 
P.  Radna  Ber  zapytała  jaki  odcinek  został  jeszcze  do  zrobienia  tej  drogi.  Pan  Wójt
poinformował, że 1 km 200 m.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała o zadanie „ Zakup działki w miejscowości Podwódka”.
Ile metrów ma mieć ta działka i jaka jest cena wykupu. 
Pan Wójt poinformował, że działka ma ok. 20 arów i cena za m² wynosi 27,00 zł. Pan Wójt
powiedział, ze po podjęciu uchwały właściciel dokona podziału tej działki. 
P. radna Kaczmarkiewicz zapytała jak długa trwa procedura dotycząca podziału takiej działki.
Pan Prawnik poinformował, że od kilku do kilkunastu miesięcy. 
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała po co więc zabezpieczać pieniądze w budżecie skoro na
dzień dzisiejszy nie można wykupić tej działki. Pan Wójt poinformował, że aby można było
dalej działać  podjęcie tej uchwały jest konieczne. 
P.  Radna  Ber  zapytała  jakie  wnioski  składali  strażacy  odnośnie  swoich  potrzeb
najpilniejszych. Czy zakup dwóch syren za tak dużą kwotę jest potrzebne skoro strażacy nie
mają podstawowego sprzętu potrzebnego do gaszenia pożarów. 
Pan Wójt powiedział, że zdaje sobie sprawę \, że potrzeby strażaków są duże, a gmina ma
możliwości ograniczone. 
P. Radna Ber powiedziała, że jest taki system alarmowy dla wszystkich jednostek straży,
który kosztuje 6 000,00 zł. 
Pani  Halina  Gust  Inspektor  Urzędu  Gminy  w  Klukach  poinformowała,  że  system
selektywnego  powiadamiania  polega  na  powiadamianiu  z  Państwowej  Straży  Pożarnej
odpowiednich jednostek straży o zagrożeniu. Sama syrena to tylko sygnał, natomiast ta kwota
zabezpieczona jest na zakup syreny, oprogramowania i telefonu motorola. System taki jest
niezbędny do szybkiego powiadamiania i reagowania w chwili zagrożenia.
P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o podanie miejscowości, gdzie mają zostać wymienione
lampy. 
Pan Wójt poinformował, że zostaną wymienione tam gdzie będzie potrzeba. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.



Uchwała Nr 134/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2016 rok.

Punkt  6 –  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2016 – 2019.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2019
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2016 rok, ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 13 Radnych, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 135/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r.

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata
2016 – 2019.

Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę.
Po  przerwie  Pan  Przewodniczący  i  Pan  Wójt  podziękowali  Pani  Ewie  Spalińskiej  byłej
Radnej Gminy Kluki za pracę i wręczyli kwiaty. Pani Spalińska podziękowała za współpracę
Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu, wszystkim radnym oraz sołtysom.
Pan  Wójt  podziękował  za  pracę  Pani  Annie  Gorzelak  Inspektorowi  Urzędu  Gminy  w
Klukach,  która odeszła z końcem lipca 2016 r. na emeryturę. 

Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluki.

Pani Urszula Herudzińska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach wyjaśniła, że przygotowanie
niniejszego projektu uchwały spowodowane zostało koniecznością zmiany Uchwały Nr 117/
XVII/2016 Rady Gminy Kluki z dnia 2 czerwca 2016 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluki w związku z uwagami Wydziału
Prawnego, Nadzoru i Kontroli Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego.
Po uwzględnieniu uwag Wydziału Prawnego przygotowana została nowa wersja Regulaminu
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Kluki,  która  została  pozytywnie



zaopiniowana  przez  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Bełchatowie
wyrażona pismem z dnia 23 sierpnia 2016 r.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Pan Przewodniczący nadmienił, że Organ Nadzoru zobowiązał Radę Gminy Kluki do zmiany
uchwały  w ciągu 14 dni,  ale zostało wysłane pismo z zapewnieniem, że zmiany zostaną
uchwalone na najbliższej sesji.
                                                                                    

Uchwała Nr 136/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września  2016 r.

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Kluki.

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 120/
XVII/2016  roku  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Przygotowanie niniejszego projektu uchwały spowodowane zostało koniecznością zmian w
§4 ust. 4 Uchwały  Nr 120/XVII/2016  Rady Gminy Kluki z dnia 2 czerwca 2016 roku w
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr 137/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r

 w sprawie zmiany Uchwały Nr 120/XVII/2016 roku w sprawie szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów



komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów.

Punkt 8a - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/
XVII/2016 Rady Gminy Kluki z dnia 02 czerwca 2016 r. w sprawie wzoru
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
składanej przez właściciela nieruchomości.

Pytań do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr 138/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r

   w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/2016 Rady Gminy Kluki z dnia 02
czerwca 2016 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela
nieruchomości.

    

                                                                           
Punkt 9  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej
obsługi finansowej jednostkom organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora
finansów publicznych oraz likwidacji Zespołu Obsługi Szkół Gminy Kluki.

Pan Sekretarz wyjaśnił,  że przed 1 stycznia 2016 r. organy prowadzące szkoły i placówki
mogły  na  podstawie  art.  5  ust.9  ustawy  o  systemie  oświaty  tworzyć  jednostki  obsługi
ekonomiczno-administracyjnej szkół i placówek. Ich celem było wykonywanie zadań organu
prowadzącego, w szczególności m.in. zapewnienia obsługi administracyjnej, finansowej oraz
organizacyjnej  określonych  szkół  lub  placówek.  Zespoły  te  były  jednostkami
organizacyjnymi, działającymi w formie jednostek budżetowych w rozumieniu art. 12 ustawy
o finansach publicznych. 
Sytuacja uległa zmianie wraz z wejściem w życie ustawy o zmianie ustawy o samorządzie
gminnym oraz niektórych innych ustaw z dnia 25 czerwca 2015 r. Przedmiotowa nowelizacja
ustanowiła  bowiem  możliwość  prowadzenia  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego
wspólnej  obsługi  administracyjnej,  finansowej  i  organizacyjnej  m.in.  jednostek
organizacyjnych  zaliczanych  do  sektora  finansów  publicznych  oraz  gminnych  instytucji



kultury.  Zgodnie z art.  48 ust.  1 ustawy o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz
niektórych innych ustaw z dnia 25 czerwca 2015 r. , obecnie funkcjonujące zespoły obsługi
ekonomiczno-administracyjnej  szkół  mogą  funkcjonować  na  dotychczas  obowiązujących
zasadach najdłużej do końca 2016 roku i powinny zostać zlikwidowane najpóźniej 31 grudnia
2016 r.
Od  1  stycznia  2017  r.  obsługa  szkół  i  placówek  oświatowych  w  Gminie  Kluki  będzie
prowadzona w ramach wspólnej obsługi przez jednostkę obsługująca. Urząd Gminy, wraz z
jednostkami organizacyjnymi Gminy Kluki, przejmą zadania Zespołu Obsługi Szkół Gminy
Kluki poprzez wspólną  obsługę  administracyjną,  finansową  i organizacyjną  prowadzonych
szkół i placówek oświatowych wraz z pracownikami. 
Pan Sekretarz poinformował,  że podjęcie przedmiotowej  uchwały,  zgodnej  z  wytycznymi
ustawy jest konieczne i zasadne.

P. Radna Kaczmarkiewicz odczytała uzasadnienie i wyciąg z prawa oświatowego. P. Radna
poinformowała,  że jedną  z  możliwości  jest  zamknięcie  Zespołu  Obsługi  Szkół  natomiast
drugą możliwością jest jego przekształcenie, zmiana statutu. 
Pan Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą Zespoły Obsługi Szkół w obecnym kształcie
mogą funkcjonować nie dłużej niż do końca 2016 r.
P. Radna Stanisławska powiedziała, że ma uchwałę Rady Gminy Chełmiec z dnia 3 czerwca,
gdzie  zamiast  Zespołu  Obsługi  Administracyjno-Ekonomicznej  Szkoły  powstał  Gminny
Zespół Edukacji Szkół. 
Pan Wójt powiedział, że propozycja jest taka, żeby urząd przejął zadania Zespołu Obsługi
Szkół. 
Pan Prawnik powiedział, że zgodnie z ustawą jest zasadne, aby zlikwidować Zespół Obsługi
Szkół. 
Pan Wójt powiedział, że mając na terenie gminy trzy szkoły, to ze względów ekonomicznych
nie ma sensu, aby tworzyć nową jednostkę. 
P. Radna Żarowska zwróciła uwagę na zapis w projekcie uchwały dotyczący terminu wejścia
w życie niniejszej uchwały. 
Pan  Wójt  zaproponował  zmianę  treści  §2  pkt.  2  na  następujący:  „Termin  rozpoczęcia
likwidacji wyznacza się na dzień następny po dniu wejścia w życie niniejszej uchwały”
oraz w §3 pkt. 2 podpunkt 1: „ harmonogram przebiegu likwidacji – w terminie do 7 dni od
wejścia w życie niniejszej uchwały”.

„Za” wprowadzeniem w/w zmian głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od
głosu.
Poprawki zostały przyjęte.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 6 Radnych, 6 Radnych głosowało „przeciw”, 2 Radnych „wstrzymało się” od
głosu.
Uchwała nie została podjęta.



Punkt  10 –  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały  nr
28/V/2015  Rady  Gminy  Kluki  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali
wchodzących w skład mieszkaniowy zasobu Gminy Kluki.

Pan  Przewodniczący  złożył  wniosek  o  odesłanie  przedmiotowej  uchwały  do  prac  w
Komisjach.
 „Za”  wnioskiem Pana Przewodniczącego głosowało 14 Radnych.
Wniosek został przyjęty.

Punkt  11 –  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
nabycie nieruchomości w miejscowości Podwódka.

Pan Wójt powiedział,  że w związku z podjęciem przez mieszkańców sołectwa Podwódka
uchwały, aby została wykupiona część działki 772 w miejscowości Podwódka.
 
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr 139/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r

     w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości
Podwódka.

Punkt  12 –  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
nieodpłatne przyjęcie nieruchomości w miejscowości Kaszewice.

Pan Wójt wyjaśnił,  że właściciele  działki  położonej w miejscowości  Kaszewice wyrazili
wolę  nieodpłatnego  przekazania  części  nieruchomości  składającej  się  z  działek  1439/1  i
1439/2 położonej w obrębie Kaszewice o powierzchni około 0,02 ha w części wydzielonej
istniejącym ogrodzeniem działki gminnej nr 1440 obręb Kaszewice.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta.



Uchwała Nr 140/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r

     w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie nieruchomości w
miejscowości Kaszewice. 

Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 112/
XVI/2016  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia  30  marca  2016  roku w  sprawie
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na
raty  spłaty  należności  pieniężnych,  mających  charakter  cywilnoprawny,
przypadających Gminie Kluki lub jej jednostkom podległym.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  przy sporządzaniu projektu uchwały, która została podjęta 30
marca 2016 roku w sprawie określenia  szczegółowych zasad, sposobu i  trybu umarzania,
odraczania  i  rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych,  mających  charakter
cywilnoprawny, przypadających Gminie Kluki lub jej jednostkom podległym w §4 ust. 3 nie
został uwzględniony zapis „lub ważnym interesem dłużnika”.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 141/XIX/2016
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 września 2016 r

     w sprawie zmiany uchwały Nr 112/XVI/2016 Rady Gminy Kluki z dnia 30
marca 2016 roku w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,
odraczania  i  rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych,  mających
charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kluki lub jej  jednostkom
podległym.

Punkt 14 – Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Pan Przewodniczący poinformował o działalności międzysesyjnej.
W dniu 14 lipca 2016 r.  uczestniczył  w dyskusji  publicznej  projektu miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w obrębie  geodezyjnym  Trząs
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 



W lipcu  w  ramach  prac  Komisji  Infrastruktury  uczestniczył  w wizji  lokalnej  trwających
budów oraz remontów budynków na terenie Gminy Kluki. Również w miesiącu lipcu Pan
Przewodniczący spotkał się z Panem starosta Powiatu Bełchatowskiego w sprawie inwestycji
dotyczących naszej gminy. Podczas tego spotkania poruszony został również temat dotacji dla
OSP Żar oraz dotacji na czyszczenie rowów, które należą do Skarbu Państwa.
W miesiącu sierpień uczestniczył w spotkaniach na terenie sołectw Zarzecze, Nowy Janów
oraz Trząs z mieszkańcami  w sprawie pylenia.  W dniu 8 sierpnia 2016 r.  brał  udział  w
spotkaniu  w  Nowym  Janowie,  na  którym  był  dyrektor  Elektrowni  Bełchatów.  Ustalenia
dotyczące wypłat rekompensat dla mieszkańców  nadal trwają.
W dniu 28 sierpnia 2016 r. uczestniczył w Gminnych Dożynkach w Ścichawie.
W  Dożynkach  Powiatowych  oraz  podczas  Dnia  Pieczonego  Ziemniaka  w  Kaszewicach
uczestniczyła Wiceprzewodnicząca Pani Małgorzata Maziarz.
We wrześniu odbyło się spotkanie w siedzibie Agencji Nieruchomości Rolnych w Łodzi w
sprawie oczyszczalni ścieków przy posesji nr 52 w Klukach. Pan Przewodniczący nadmienił,
że w tej sprawie wpłynęło kilka pism do Rady. Pan Wójt poinformował, że po uzyskaniu
stosownych  dokumentów ze Starostwa zostanie  podpisany akt  notarialny na przejęcie  tej
oczyszczalni. 
P.  Radna  Brandt-Płóciennik  poinformowała,  że  w  ostatni  czwartek  sierpnia  odbyło  się
spotkanie,  w  którym  uczestniczyła,  oraz  Pan  Wójt  i  dwóch  przedstawicieli  Agencji
Nieruchomości Rolnych. Tematem spotkania było przejęcie oczyszczalni przez Gminę Kluki.
Jeden z przedstawicieli Agencji poinformował na tym spotkaniu, że należy jak najszybciej
podjąć decyzję o przejęciu oczyszczalni, ponieważ Agencja do końca roku ulega likwidacji.
Prawdopodobnie zmianie ulegnie nazwa i dotacja przepadnie. Pan Wójt przedstawił dzień 26
sierpnia kosztorys inwestorski na kwotę ponad 300 000,00 zł.  Podczas tego spotkania został
wyznaczony termin podpisania umowy na dzień 2 września. 
Pan Wójt wyjaśnił, że poprosił o projekt aktu notarialnego i umowy. W trakcie wymiany pism
z Agencją  wyniknęła kwestia terminu zakończenia modernizacji  tj,  15 grudnia do którego
Gmina Kluki miałaby wykonać modernizację i się z niej rozliczyć.  W związku z tym były
prowadzone rozmowy o wydłużenie tego terminu lub wykonanie modernizacji przez Agencję.
Pan  Wójt  poinformował,  ze  wszystkie  jego  działania  zmierzają  w  kierunku,  aby  tą
oczyszczalnię wyremontowaną przejąć.

Pan Przewodniczący brał  udział  w obchodach 77 rocznicy wybuchu II  wojny światowej,
podczas których złożył  w imieniu Rady Gminy Kluki  kwiaty na cmentarzu wojennym w
Klukach.
27 września 2016 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Kluki, podczas
którego zostały poruszone następujące tematy:

1. Informacje  w  sprawie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  za  2015  rok  oraz
podejmowanych działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie
Gminy.

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gminie Kluki
za 2015 rok.

3. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodzin za 2015 rok oraz wykaz
potrzeb związanych z realizacją zadania.

4. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej.
5. Sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych Gminy Kluki za rok 2015.
6. Gminny Ośrodek Kultury w Klukach, Gminna Biblioteka Publiczna w Klukach.

Planowo pełnił dyżur w każdą środę w godzinach od 15 do 17.



 
Pan Przewodniczący złożył wniosek o zamianę kolejności  punktów w porządku obrad.
„Za” wnioskiem głosowało 14 Radnych.
Wniosek został przyjęty.

Punkt 15 – Wolne wnioski i sprawy różne.

Pan Przewodniczący przedstawił pisma przychodzące do Rady Gminy:
• pismo od mieszkańców Bożegodaru w sprawie drogi.
• pisma dotyczące przebudowy oczyszczalni ścieków przy blokach w Klukach.
• wniosek od Pana Komendanta Powiatowej Policji w Bełchatowie odnośnie wsparcia

finansowego remontu budynku posterunku Policji w Klukach.
• pismo odnośnie likwidacji drogi w miejscowości Zarzecze.
• pismo od mieszkańca w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej.

P. Radna Ber zapytała, dlaczego nie są udzielane odpowiedzi na pisma, np. jednej mieszkanki
Nowego Janowa na temat pylenia. 
Pani Urszula Herudzińska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach poinformowała, że odpowiedź
na w/w pismo mieszkanka otrzymała.
P.  Radna  Maziarz  poprosiła  w  imieniu  mieszkańców  Kaszewic  o  usunięcie  drzewa
naprzeciwko wejścia do Szkoły Podstawowej w Kaszewicach.
Pan Sołtys Sołectwa Kaszewice zapytał dlaczego z busa zakupionego przez gminę nie mogą
korzystać dzieci z zespołu Biedroneczki, który często uczestniczy w imprezach reprezentując
naszą Gminę i odnosząc sukcesy. 
Pan Wójt odpowiedział, że nie wpłynął wniosek o udostępnienie busa.

P. Radna Ber zapytała jak działa orkiestra gminna. 
Pan Wójt powiedział, że obecnie jest zmiana koncepcji. Trwają rozmowy, aby powstało coś w
formie Big Bandu. 
Pani  Radna zaproponowała,  żeby pieniądze zabezpieczone na orkiestrę  zainwestować   w
zespół Biedroneczki.

Pani Sołtys Sołectwa Cisza poruszyła temat mieszkańca, który wodą z hydrantu napełnił sobie
staw. 
Pan Wójt wyjaśnił, że ten mieszkaniec złożył wniosek o możliwość zakupu wody z hydrantu.
Gmina wyraziła zgodę i wystawiła fakturę. Mieszkaniec zapłacił za zużytą wodę. 

Punkt 16 – Interpelacje i zapytania Radnych

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, kiedy będzie naprawa dróg tłuczniem. 
Pan Wójt poinformował, ze została już  zakończona. P. Radna zapytała jakie drogi zostały
naprawione w Ciszy i Roździnie. 
Pan Wójt odpowiedział, że w tych miejscowościach nie były naprawiane drogi.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy Pan Wójt posiada wiedzę  czy system oświaty się
zmieni, czy wróci system ośmioklasowy. 
Pan Wójt powiedział, że kwestie wynikają z ustaw, które nie zostały jeszcze podjęte.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy był uruchomiony nabór wniosków na przydomowe
oczyszczalnie ścieków. 



Pan Wójt poinformował, że wpłynęły cztery wnioski.
P. Radna Kaczmarkiewicz czy wpłynęło pismo od  Pana z Wierzchów Kluckich odnośnie
wykupu działki przyległej na Wierzchach Kluckich. 
Pan Wójt poinformował, że przesłał do Rady takie pismo. 
Pan Przewodniczący poinformował, że odpowiedź na pismo nie została wysłana.
P. Radna Brandt-Płóciennik poruszyła temat dwóch psów, które błąkały się  przy Zespole
Szkół  w Klukach.  Poprosiła,  aby  pracownik  odpowiedzialny  reagował  szybciej  w takich
sytuacjach.
P. Radna Żarowska zapytała czy jest dokument opracowania strategii rozwoju gminy. 
Pan Wójt powiedział, że jest weryfikowany i powinien być pod koniec przyszłego tygodnia.
P. Radna Ber poruszyła temat środków zabezpieczonych na zajęcia świetlicowe. 
P.  Radny  Gorzelak  zapytał,  czy  środki  na   remont  posterunku  Policji  w  Klukach  będą
przekazane  w tym roku czy zostanie to zabezpieczone w budżecie na przyszły rok.
Pan Wójt powiedział, że Pan Komendant wnioskował o zabezpieczenie środków na przyszły
rok.
P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o zamontowanie dwóch dodatkowych lamp przy byłej
szkole w Roździnie oraz zamontowanie lampy przy zjeździe na Kamionkę. 
Pan Przewodniczący poruszył  temat  zakupu samochodu bojowego dla straży.  Komendant
Powiatowej Straży Pożarnej w Bełchatowie zaproponował przejęcie samochodu.
Pan Wójt zapytał  Państwa Radnych jaką  kwotę  chcą  przeznaczyć  na zakup takiego wozu
bojowego.  Pan Przewodniczący powiedział,  że koszt  takie  wozu to  około 700 000,00  zł.
Doraźnym rozwiązaniem byłby zakup wozu od OSP Bełchatów. 
Pan Wójt powiedział, że jeżeli nie znajdziemy szybko lepszego wozu to zostanie zakupiony
wóz od OSP w Bełchatowie.
P.  Radna  Żarowska  poprosiła  w  imieniu  strażaków  unormowania  otwarcia  budynku
Gminnego Ośrodka Kultury w Klukach. 
Pan Wójt poinformował, że w tej sprawie strażacy mogą dzwonić do Dyrektora Gminnego
Ośrodka Kultury w Klukach bądź do Kierownika Gminnej Biblioteki w Klukach.
Pan Przewodniczący zapytał dlaczego nie ma na budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Klu-
kach napisu OSP Kluki.
Pan Wójt powiedział, że nikt nie wnioskował o taki napis.
P. Radna Żarowska powiedziała, że strażakom zniknęła gablota na sztandar.
Pan Wójt powiedział, że strażacy mają pomieszczenie w którym mogą przechowywać swoje
rzeczy.
Pan Przewodniczący podsumowując powiedział, że rozumie , że zostanie zakupiony w tym
roku używany wóz w tej kwocie która została zabezpieczona. Pan Wójt powiedział, że takie
ma zadanie. Pan Przewodniczący zapytał Państwa Radnych czy podzielają takie stanowisko.
Radni odpowiedzieli, że tak.

 Punkt 17 – Zakończenie obrad.

        O godzinie 17:45 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i
zakończył obrady.  
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